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CO2-reductieprogramma: “Bewust omgaan met Energie” 
Focusgroep Bouw en Infra 
notulen bijeenkomst 9 februari 2023 
 
Aanwezig: 
Stimular Marc Herberigs (voorzitter) 
De Kuiper Infrabouw Willy de Gier  
De Groot & Schagen  Wim de Groot 
J. van Esch Arjan Timmer 
Lindeloof Wim Alblas  
Dixi Esther den Heijer 
Van den Herik Alexandra Wielink 
GKB Groep Angelique Snijders en Willem van Gemeren 
Xylem Marcel Pomper 
Hogervorst Loonbedrijf  Saskia Meijer 
 
Afgemeld: 
Mourik Infra Cora de Groot & Inge van Horne 
Van Boekel Yannick Derkx 
Kwakernaak Heidy Harkema 
Aannemingsbedrijf C. Hoogvliet & zn  Jan Kees de Waard 
 
 
1. Opening en mededelingen 
Marc opent de vergadering en verwelkomt alle deelnemers. Angelique heet iedereen welkom namens 
GKB groep.  
 
Agenda in het kort:  

▪ Rondje duurzaamheid 
▪ Duurzame panden, Breeam label 
▪ Rondleiding bij GKB 

 
De notulen van de vorige bijeenkomst worden akkoord bevonden. 
 
Marc presenteert kort de wijzigingen in CO2-emissiefactoren van januari 2022 en januari 2023, zodat 
iedereen daarmee rekening kan houden bij het opstellen van de footprints. Zie de presentatie.  
 
 
2. Rondje duurzaamheid 
 
Angelique Snijders GKB groep, N5 CO2-Prestatieladder 

- Training zuinig rijden, specifiek voor E-voertuigen 
- Volvo FE 225 kW, elektrische kiepwagen (300km). Voor stadslogistiek, voor 1 dag vermogen. 
- Ford E-transit busjes (20 aangeschaft. Werkbus met weinig km. incl. mobiele laadunit. 
- Leafreducer in gebruik, zodat bladafval ter p[lekke geschredderd kan worden en gebruikt als 

bodemverbeteraar. 
- Japanse duizendknoop bestrijding (lokaal verhakselen) 
- Mierenzuuraggregaat geprobeerd (hydrosine) maar dat ging niet soepel. 
- Machines vaker opladen in de buurt (bijv. bij een lokale boer) 
- Steeds meer elektrisch materieel. (nb. asfalt zagen werkte niet elektrisch)  
- Duizendknoop blijft erg lastig. Wordt nu met stoom aangepakt.  
- Ook een aantal circulaire projecten gedaan: Sportcomplexen vernieuwen met gebruikte 

materialen, Hout uit de Rotterdamse stadszagerij (aanleveren en gebruiken), dakbedekking 
van waterschap (wit, extra isolatie en voorzien van Olivijn) en een fietsenstalling gemaakt van 
oude meerpalen.  

 
Arjan Timmer  JvanEsch, Certificaat op niveau 5 CO2-Prestatieladder 
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- Veel elektrificatie van klein handgereedschap. 
- 5 personenwagens nu elektrisch 
- 1 borstelwagen elektrisch en aantal Stihl handgereedschap ook elektrisch 
- Een Elektrisch pilotproject gedraaid voor de Provincie Noord-Brabant. Mogelijk gemaakt door 

een speciaal daarvoor bestemd potje van de Provincie. Hierop zijn alleen E-machines gebruikt 
(eigen + inhuur). O.a. ook een E-vrachtwagen en een knikmops.  

 
Marcel Pomper  Xylem Water solutions, niveau 3 CO2-Prestatieladder 

- Ons pand heeft een A++ label gekregen 
- Ketels zijn recent vervangen. Van 2 grote naar 4 kleine in cascade. 25% gasbesparing 
- Verlichting in magazijn is nu ook LED + daglichtregeling. 
- Er is echter geen stroom bespaard, doordat er steeds meer elektrisch geladen wordt 

(personenwagens).  
- Zonnepanelen wordt nog naar gekeken. Situatie is niet ideaal. 

 
Willy de Gier  De Kuiper Infrabouw, niveau 3 CO2-Prestatieladder 

- 380 nieuwe panelen op het dak (152 kWp).  
- Elektrische Corsa aangeschaft 
- Elektrische minigraver gebruikt op een (kabels en leidingen-) project. Gehuurd bij de Volvo 

leverancier (E-Tec E36c). Dit ging niet soepel. Hij heeft vrij veel stilgestaan.  
- De bovenste verdieping van kantoor wordt binnenkort duurzaam verbouwd.  

 
Esther den Heijer Dixi niveau 3 CO2-Prestatieladder 

- Esther neemt de taken van Hester over. 
- Er zijn twee elektrische vrachtwagens besteld (moeten nog geleverd worden)  
- Er wordt gewerkt aan het verbeteren van routeplanning. Klanten moeten daarvoor wel eerder 

bellen, zodat de planning beter afgestemd kan worden.  
- Oude Dixi’s worden nu gerecycled (plastic-recycling)  
- Na jarenlang testen is er nu een biologisch afbreekbar blauwsel in gebruik genomen. Dit zorgt 

voor minder problemen verderop in de keten (bij de waterzuivering). 
- De logistiek op het terrein wordt geoptimaliseerd en er zijn elektrische heftrucks in gebruik 

genomen 
- Er wordt onderzocht of er zonnepanelen op het pand kunnen.  

 
Saskia Meijer  Hogervorst Loonbedrijf, werkt aan behalen niveau 3 CO2-Prestatieladder 

- Sinds januari mede gevestigd in Waddinxveen. Pand wordt nu duurzaam ver-/herbouwd met 
aandacht voor LED-panelen, bewegingsmelders, groene stroom etc,  

- De pilot met HVO100 heeft 99 ton CO2-reductie opgeleverd. Helaas is het nog vrij duur 
gebleken. 

- Er wordt onderzocht of er een elektrische vrachtwagen ingezet kan worden.  
 
Wim de Groot  De Groot en Schagen, niveau 3 CO2-Prestatieladder 

- Kantoor heeft label A gekregen en is zelfvoorzienend. Binnenkort komen er mogelijk meer 
zonnepanelen. Ook offerte gekregen voor windwokkels en accuopslag. 

- Toyota ProAce gekocht (nog niet geleverd)  
- Mercedes 300E hybride (100-120km elektrisch). Resultaat is dat er hiermee ongeveer 90% 

van de kms elektrisch gereden kan worden. 
- Steeds meer klein materieel elektrisch 

 
Alexandra Wielink Van den Herik, niveau 5 CO2-Prestatieladder 

- Voert sinds kort duurzaamheidsscans uit op projecten. Breed over allerlei thema’s, ook afval. 
En biodiversiteit 

- Interne nieuwsbrief opgezet over duurzaamheid. Dit begint altijd met een interview met een 
medewerker 

- Uit de werkkostenregeling is een tegemoetkoming betaald aan medewerkers om hun huis te 
verduurzamen. Alexandra heeft de aanvragen beoordeeld aan de hand van de 
duurzaamheidstips van Milieucentraal.  

- 2 schepen zijn verduurzaamd met Stage V motoren en SCR katalysatoren (NOx uitstoot sterk 
omlaag) 
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- Binnenkort komen er zonnepanelen op het pand (A++ label) 
 
Wim Alblas Lindeloof, niveau 3 CO2-Prestatieladder 

- Lindeloof probeert om de accutechniek door te ontwikkelen voor de bouwplaats. Accu op 
wielen (200kW), die precies achter een E-Renault Kangoo past. Opladen op de zaak. Het is 
nog onduidelijk of ADR nodig is voor accutransport. 

- Er wordt een zonneweide aangelegd voor het laden 
- Er wordt getest met een Elektrische-straatstenen legger. 
- Een reinigingsmachine voor (hergebruikte) straatstenen is onderzocht en te duur.  
- Een elektrische bandenzaag aangeschaft. Hiervoor zijn 3 accu’s nodig… 
- Timers op de koffiemachines gezet 
- Er zijn calculatiemodellen in de maak voor elektrisch werken in stedelijk gebied. Een 600 

riolering is haalbaar (emissieloos), daarboven nog niet. 
 
 
3. Presentatie van Angelique en Willem over Breeam (zie bijlage) 
Breeam is een duurzaamheidscheck voor een project. Je project wordt gecontroleerd en haalt punten, 
maar je haalt er ook ideeën uit voor verdere verduurzaming van je pand. Al met al een mooie manier 
om ambities te stellen en te verwezenlijken.  
 
Angelique vertelt over de soorten Breeam certificeringen die je kunt halen en wat je daarvoor nodig 
hebt. In Breeam vallen een heleboel thema’s. Uiteraard energie, maar ook water, gebruikte 
materialen, biodiversiteit, etc. Zie de bijlage voor de toelichting.  
 
Daarna is er een rondleiding gegeven in het pand van GKB machinebouw om de resultaten te 
bekijken. Dit pand heeft een BREEAM nieuwbouw en renovatie certificaat met 88,29% score (dat is 
erg hoog).  
We zien onder andere: waterberging onder de parkeerplaats met wateropslag voor groenvoorziening 
en toiletspoeling. Een groene (geluidswerende) wand met nestkasten en vleermuiskasten, een 
insectenhotel. Slimme ventilatie met WtW, zeer goede afdichting van de grote roldeuren (minder 
warmteverlies), een groene wand bij de entree, bamboe wandafwerking, zonnepanelen, dakramen die 
gestuurd worden op klimaat, LEDverlichting en vloerverwarming/koeling in de hal. Zie ook de 
presentatie voor een overzicht.  
 
 
 
Datum en locatie volgende bijeenkomst: 
Marc sluit de bijeenkomst en bedankt Angelique en Willem voor hun gastvrijheid en mooie rondleiding.  
 
Besloten wordt om de volgende bijeenkomst het thema Circulaire materialen te behandelen. 
Iedereen moet daarvoor in de eigen organisatie op zoek naar een of meerdere voorbeelden om te 
delen.  
 
Voorstel voor datum: Donderdag 5 oktober, 10u.  
Locatie: Van den Herik in Sliedrecht 
 
 


